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Geachte heer Van Doorn, 

De Wijkraad heeft met meer dan gewone belangstelling kennis genomen van de Concept-

Parkeervisie Haarlem, gedateerd maart 2012. Reeds in 2006 en vervolgens in 2010 heeft de Wijkraad 

de gemeente geïnformeerd over de parkeerproblemen in de wijk Welgelegen en haar suggesties 

gedaan voor een aanpak van deze problemen. Wi j hebben meerdere keren dankbaar gebruik 

gemaakt van de door u geboden mogelijkheden om in te spreken op de Discussienota Parkeervisie. 

De nu voorliggende Concept-Parkeervisie hebben wi j gelegd naast de door ons genoemde problemen 

en voorgestelde oplossingsrichtingen. Onze inspraakreactie t re f t u in deze brief aan. 

De Concept-Parkeervisie heeft een veel bredere strekking dan alleen de parkeerproblematiek in de 

wijk Welgelegen. Voor zover wi j een relatie zien tussen de parkeerproblematiek in de rest van de 

stad met de problematiek in onze wijk geven wi j in deze brief ook een korte reactie op deze 

stedelijke punten. 

Algemeen 

De Concept-Parkeervisie presenteert doelen en 10 beleidslijnen; samen een geïntegreerde visie op 

de diverse parkeerproblemen in Haarlem. De Wijkraad staat zeer positief tegenover deze 

benadering en waardeert het zeer dat vri jwel alle door ons genoemde problemen in deze visie aan 

de orde worden gesteld; de ontbrekende punten hebben betrekking op handhaving en die bespreken 

we aan het einde van deze brief. 
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De visie bevat uitgangspunten, beleidskeuzes en randvoorwaarden. Over een aantal onderwerpen -
ook enkele die door ons zijn genoemd - wordt aangegeven dat nog verdere studie moet worden 
gedaan om tot beleidskeuzes te komen. Wij hopen dat deze beleidskeuzes in de definitieve 
Parkeervisie wel zullen worden gemaakt. 

De Wijkraad constateert dat de Concept-Parkeervisie geen tijdschema bevat voor de invoering van 
de verschillende maatregelen. Wel wordt een Uitwerkingsplan aangekondigd voor het 3 e kwartaal 
van 2012, maar dan kan de voorbereidingstijd die resteert om per 1 januari 2013 maatregelen te 
laten ingaan te kort zijn. Wij pleiten daarom voor parallelle ontwikkeling van Definitieve visie en 
Uitvoeringsplan zodat er na een jaar inspraak en een jaar besluitvorming onverwijld in januari 2013 
met de uitvoering kan worden begonnen. De Wijkraad acht dit met name van belang voor de 
samenloop van maatregelen die samenhangen met de renovatie van het Houtplein. 

In onze reactie lopen wij de doelen en de 10 beleidslijnen langs en bespreken wij telkens enkele 
daarbinnen genoemde uitwerkingen. Onze reactie zal door onze invalshoek bij enkele punten wat 
uitgebreider zijn dan bij andere punten. 

Doelen 

De Wijkraad is het geheel eens met wat de gemeente met de Parkeervisie wil bereiken: namelijk dat 

leefbaarheid en kwaliteit van de openbare ruimte verbeteren 
- duurzaamheid en klimaatneutraliteit dichterbij komen 
- de binnenstad vitaal, aantrekkelijk en bereikbaar blijft." 

Wij stellen voor om daar nog een einddoel aan toe te voegen 

- het woongenot voor de inwoners van Haarlem te vergroten. 

Beleidslijn 1. Nader beleid rond parkeren en bouwen 

De Wijkraad is het zeer eens met de beleidskeuze: 
'Voldoen aan parkeemormen bij voorkeur op eigen terrein, inpandig cq ondergronds,[...]met 
kadastrale koppeling tussen woning en parkeerplaats; er worden aan bewoners geen parkeerrechten 
in de aangrenzende openbare ruimte verleend". 

Daarbij wordt een onderscheid gemaakt tussen grotere (wel koppeling) en kleinere bouwplannen 
(geen koppeling). Deze beleidskeuze maakt in onze wijk een einde aan de discussie over het parkeren 
in de aangrenzende openbare ruimte rond het complex van de Mariastichting. 
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Beleidslijn 2. Uitbreiden fietsparkeren 

De Wijkraad ondersteunt de beleidskeuze om de mogelijkheden voor fietsparkeren uit te breiden. 
Ook de keuzes 'langparkeren in fietsstallingen' en 'kortparkeren in rekken' steunen wij. Bewoners 
aan het Houtplein hebben er daarbij op gewezen dat zij nu rekken gebruiken als 'thuisstalling' 
wegens het ontbreken van adequate buurtstalling. De bestaande buurtstalling is niet adequaat 
vooral vanwege de te vroege sluitingstijden. Wij hopen dat dit knelpunt reeds bij de implementatie 
van de Gebiedsvisie Houtplein (e.o.) kan worden opgelost en niet op een oplossing hoeft te wachten 
tot de Nota Fietsparkeerbeleid (die op p. 28 van de Concept-Parkeervisie wordt aangekondigd) is 
uitontwikkeld en uitgevoerd gaat worden. 

Overigens zouden de openingstijden van de buurtstallingen en/of anders geregelde toegang van 
buurtbewoners tot deze stallingen in deze nota aan de orde moeten komen. Wij bieden u aan om 
hierin mee te denken. 

Ook het probleem van de weesfietsen wordt op pagina 28 genoemd. De voorkeur wordt 
uitgesproken voor "selectief handhaven", waarbij gedacht wordt aan "bepaalde plaatsen en tijden". 
De Wijkraad stelt voor om niet alleen 'weesfietsen' als onderwerp te benoemen maar ook aandacht 
te schenken aan 'wrakken'. Bij de nog te maken keuze van 'bepaalde plaatsen' acht de Wijkraad het 
nuttig om het Houtplein na de renovatie op te nemen als plaats voor handhaven op weesfietsen en 
wrakken. Wij zijn voorstander van het wekelijks weghalen van fiets-, brommer- en scooterwrakken. 
Wij kunnen ons voorstellen dat Handhaving in afstemming met Spaamelanden NV hiervoor gaan 
zorgdragen. 

U stelt voor om het stallen van bakfietsen, brommers en scooters niet gratis te maken. Dit lijkt de 
wijkraad redelijk, indien stalling dan ook (camera)bewaking betekent. 

Beleidslijn 3. Zakelijk en klantvriendelijke verhouding met afnemers van producten rond parkeren 

Voorgesteld wordt ondermeer om 

"Wachtlijsten voor vignetten pas [te] overwegen als andere maatregelen om parkeerdruk op straat te 
verminderen aantoonbaar niet werken". 

Wij lezen hierin de beleidskeuze om in principe wel met wachtlijsten voor vignetten te gaan werken. 
Die keuze steunen wij. Zoals het nu is geformuleerd, wordt niet duidelijk of de parkeerdruk per wijk, 
per stadsdeel of per hele stad wordt beoordeeld. Wij pleiten ervoor om wachtlijsten per wijk in te 
voeren en om deze systematiek alvast uit te werken om in te zetten zodra dat nodig wordt. 

Ook maakt de beleidslijn niet duidelijk of het dan gaat om toekenning van vignetten per perceel of 
per wooneenheid binnen een perceel of per BV gevestigd in een perceel. Rekening houdend met 



gesplitste woningen en het ontelbare aantal BV in de wijken, pleiten wij voor toekenning per 
wooneenheid/kantooreenheid. De auto's die dan niet op straat terecht kunnen, moeten dan een 
plek zoeken in een garage. 

Beleidslijn 4. Op straat (binnenstad, buiten kernwinkelgebied) bewoners vóór bezoekers 

Deze beleidslijn geldt voor een deel van de wijk Welgelegen. De Wijkraad ondersteunt deze 
beleidslijn. Bezoekers kunnen nu terecht in de Houtpleingarage en straks ook in die van het 
Provinciehuis. 

Beleidslijn 5. Garages vóór straat. 

Met genoegen constateert de Wijkraad dat het voorstel om de bewoners in de parkeergarages te 
laten parkeren bij restcapaciteit is overgenomen. Voorgesteld wordt om het 

"Aantrekkelijker maken van overige garages [Appelaar en Raaks zijn voor bezoekers] voor bewoners 
door ruimere uitgifte van abonnementen tegen gereduceerd tarief of toegang van garages via vignet 
(mits technisch mogelijk en restcapaciteit in garages voldoende)". 
"Het via bescheiden opslag op het tarief van een vignet voor bewoners beschikbaar stellen van 
[...[Houtpleingarage". 

Wij lezen bij de uitwerking hiervan in het "tariefgebouw" dat "de restcapaciteit in de garages voor 
bewoners is, tegen vergelijkbaar tarief als zij betalen voor parkeren op straat". Het is niet duidelijk 
wat hier wordt bedoeld: het tarief van de parkeermeters of het vignettarief met een bescheiden 
opslag. Onze voorkeur gaat uit naar de genoemde bescheiden opslag op het vignet. 

In combinatie met beleidslijn 3 ware te overwegen om - als de parkeerdruk op straat te groot is -
'vignetten met bescheiden opslag' afte geven voor alleen de parkeergarage. Dat zou kunnen gelden 
voor bewoners met de duurdere vignetten voor hun tweede of derde auto. Door deze auto's in de 
garage te plaatsen wordt voorkomen dat het parkeren door wijkbewoners met hun eerste auto 
onmogelijk wordt gemaakt. 

Als de restcapaciteit in de garages voor bewoners naar nul gaat, dan kunnen geen vignetten voor 
parkeergarages meer worden afgegeven en komen die bewoners op een wachtlijst. Dat is een 
situatie die in andere grote steden, zoals Amsterdam, bekend is en waar inwoners zich bij 
neerleggen. Zij kiezen dan vaak voor alternatieven, zoals de fiets en het openbaar vervoer. 

Wij pleiten voor een jaarlijkse capaciteitsmeting van parkeerruimte op straat en in de garages en een 
daarop afgestemd vignet-toewijzingsbeleid. 



Beleidslijn 6. Afvangen autoverkeer aan de rand van de stad: 

De wijkraad is voorstander van deze beleidslijn. Dat zou kunnen voorkomen dat er in de toekomst 
nog garages in de stad moeten worden bijgebouwd. 

Beleidslijn 7. Vergroting autoluw gebied 

De Concept-Parkeervisie noemt in dit verband enkele gebieden binnen de grachtengordel. 
Wij pleiten ervoor - in lijn met de Gebiedsvisie Houtplein e.o. die de Wijkraad via de 
Klankbordvergaderingen heeft helpen ontwikkelen - om ook het Houtplein te noemen. Het 
autoverkeer in noord -zuid richting wordt in deze visie over een fietsstraat geleid van de Grote 
Houtbrug, via de Wagenweg naar de binnenring. 

Beleidslijn 8. Slim bevoorraden binnenstad 

De Wijkraad verzoekt u om bij de verkenningen met het bedrijfsleven ook de westzijde van het 
Houtplein te betrekken. 

Beleidslijn 9. Uitbreiding gereguleerd gebied 

Ook het voorstel van de Wijkraad om het belanghebbenden parkeren in de hele wijk in te voeren is 
in de Concept-Parkeervisie opgenomen, zij het als op korte termijn uit te werken onderwerp: 

"Bezien van mogelijkheden, inclusief een overzicht van voor- en nadelen, tot wijzigen van het 
parkeerregiem van fiscaal naar belanghebbendenparkeren in een deel van Welgelegen" 

Wij bepleiten om bij de eerst uit te werken elementen (zie: Aan de slag, pag. 14) ook dit onderwerp 
mee te nemen, omdat de urgentie daarvan is toegenomen, nu de Dreefschooldependance aan de 
Kleine Houtweg eind april open gaat en er door de gemeente nog geen adequate regeling is 
getroffen voor het parkeren van haal- en breng-ouders. Daar komt bij dat, wegens het 'vergroenen' 
van het Frederikspark de oorspronkelijke parkeerplaatsen onder de noodlokalen niet meer in gebruik 
genomen gaan worden, en bovendien nog alle plaatsen langs de Frederiksparkweg komen te 
vervallen. In totaal scheelt dat zo'n 14 parkeerplaatsen, waardoor de parkeerdruk op de Baan nog 
meer zal toenemen. 

Wij verzoeken u om overleg over de concept-uitkomsten van dit nadere onderzoek. Wij zijn ook 
bereid tot overleg met de onderzoekers over de aspecten van het onderzoek. 



Beleidslijn 10. Optimale rol parkeren in vervoerketen: geen opmerkingen 

Ad Financiën 
De Wijkraad blijft het een merkwaardige zaak vinden dat het belanghebbenden parkeren in 
financieel opzicht tot opbrengsten voor het rijk leidt en dat de compensatie van de gemeente voor 
handhaving niet al haar kosten dekt. Dat leidt ertoe dat de gemeente de neiging kan krijgen om 
minder aandacht te besteden aan handhaving in wijken met belanghebbendenparkeren. 

De Wijkraad pleit ervoor om dit onderwerp opnieuw op de politieke agenda van het overleg VNG-Rijk 
te plaatsen en om een wijziging van de methodiek te vragen. In een tijd waarin decentralisatie van 
rijk en provincie naar de gemeenten niet langer een denkbeeld is, maar ook daadwerkelijk wordt 
doorgevoerd, is het gemeentelijke parkeerbeleid een voor de handliggend onderwerp om te scoren. 

Ad Communicatie/ handhaving/vergunningverlening/administratie 

Bij bespreking van Beleidslijnen 3 en 5 werd reeds ingegaan op aspecten van handhaving. 

De Wijkraad mist de benutting van de interesse van bewoners bij het signaleren van foutparkeerders 
in de wijken. Bewoners kunnen niet handhaven, dat is de taak van Handhaving. Bewoners kunnen 
wel signaleren dat er op straat wordt geparkeerd door mensen die daar geen rechten toe hebben. 
Door van de signaleringsmogelijkheden van burgers gebruik te maken, kan de gemeente handhaving 
veel gerichter inzetten wat leidt tot lagere kosten van handhaving. Een vereiste daarvoor is wel dat 
vignethouders ook een fysiek vignet krijgen dat zij achter de voorruit van hun auto kunnen plakken, 
zodat het voor bewoners en derden duidelijk is dat geparkeerd wordt in een wijk met gereguleerd 
parkeren. De Wijkraad pleit dus voor herinvoering van het voorruit-vignet. 

De Wijkraad mist ook het voorstel voor verlenging van het parkeerregiem tot 23.00 uur en zondag. 
Het huidige tijdstip waarna parkeren in de wijk vrij is, is 21.00 uur. Daarna worden zóveel plaatsen 
ingenomen door parkeerders van buiten de wijk, dat bewoners die later thuiskomen geen of slechts 
met veel moeite nog een plek kunnen vinden. Het bezwaar dat dan ook tot 23.00 gehandhaafd moet 
worden, is geopperd, maar dat is alleen valide als daarbij de gedachte is dat er volcontinu door 
Handhaving door de wijk gereden moet worden. Dat lijkt ons niet nodig. De combinatie van 
steekproefsgewijze controle met de forse boetes lijkt ons voldoende effectief, omdat aangenomen 
mag worden dat telkens dezelfde mensen na 21.00 op straat gaan parkeren. Ook hier geldt, wie op 
straat geen rechten heeft, kan parkeren in de parkeergarage. Dat is voor het woongenot in de wijk en 
voor de kas van de gemeente veel beter. 

Met vriendelijke groet. 

Namens wijkraad Welgelegen, John van de Gevel. Secretaris. 
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